
Преди години термините 
„историческо събитие“, 
„историческо посещение“ и 
„историческа среща“ се бяха 
превърнали в клише. 

Но тези дни, колкото и 
западните мейнстрийм медии да 
се правят, че не забелязват, се 
състоя историческо посещение с 
исторически резултат. 

Визитата на руския външен 
министър Сергей Лавров в Пекин 
и срещите му с президента Си 
Дзинпин и външния министър Уан 
И бяха платформата, на която 
бяха оповестени исторически 
резултати, които ще променят 
света в близко бъдеще: 

Русия и Китай засилват и 
задълбочават стратегическото 
си партньорство;

Русия и Китай ще работят 
за създаване на Евразийска 
система за сигурност, в която 
ще бъдат привлечени държави 
(на базата на БРИКС, ШОС и 
други международни структури), 
чиято доктрина за суверенитет, 
независим път на развитие 
и уважение към различията 
е сходна с тази на Пекин и 
Москва;

Двете страни ще предприемат 
общи действия за пресичане 
на санкционния и финансов 
диктат на колективния Запад към 
други държави като форма на 
„наказания“ за техни независими 
и суверенни решения.

Пред очите ни се ражда 
многополюсният свят, който 
не робува на фалшиво и 
несправедливо единоначалие, 
воглаве със САЩ, не робува 
на доларовия диктат, не 
приема, че Вашингтон, НАТО 
и неолибералната идеология 
са „краят на Историята“ в 
международните  
отношения. 

Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

На Изток творят 
история!
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2Си Дзинпин се срещна 
със Сергей Лавров
На срещата Си Дзинпин отбеляза, 
че Китай и Русия са поели по нов 
път на хармонично съжителство и 
печелившо сътрудничество, което 
е от полза за двете страни и 
техните народи, и допринасят с 
мъдрост и сила за международната 
справедливост и справедливост.

Г-жа Уан Мин: 
Непрекъснато вдъхваме  
жизнена сила и нов 
смисъл на приятелството 
между Китай и България
Високопоставен форум в рамките на 
платформата “Дом на приятелството 
между Китай и България 2024” се 
проведе неотдавна в посолството 
на КНР в София.

I

I стр. 2

Концерт на 138.СУЗИЕ  
„Проф. Васил Златарски“

Театралния сезон  
в Хуейчуан 13

Китайската 
икономика отбелязва 
добро начало през 
първото тримесечие 
на 2024 г.

4
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Град ЧунцинГрад Чунцин
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Със сигурност срещите 
на големия дипломат на на-
шето време Сергей Лавров 
са предвестник на предстоя- 
ща среща на световните 
лидери Владимир Путин 
и Си Дзинпин. Те вече чер-
таят архитектурата на но-
вия многополюсен свето-
вен ред и неговите прин-
ципи, основани на сувере-
нитет, равноправие, взаим-
но уважение на национал-
ните интереси, различията 
и традициите, отказ от на-
меса в чуждите дела, мир-
ни инициативи за глобал-
на помощ и търговия, нова 
Система за сигурност. Ру-
сия и Китай, Азия и Гло-
балният юг си подават ръ-
ка за нов тип партньорство, 
което, когато бъде доведе-
но докрай, ще стане при-
мер за света! 

И това се случва на фо-
на на регреса и кризата 

На Изток творят история!На Изток творят история!
на колективния Запад, на 
обезличаването на Евро-
пейския съюз и НАТО и 
превръщането им в гумен 
печат на волята на Вашинг-
тон. На фона на задълбо-
чаващите се кризи в Ев-
ропа – финансова, индус-
триална, миграционна, кул-
турна, криза на лидерство-
то, елитите, демокрацията 
и доверието. На фона на 
подмяната на изначалната 
идея на Европейския съюз, 
който от Съюз на нацио-
нални държави за мир се 
превърна в Съюз на вой-
ната, в който демокраци-
ята, свободите и интегра-
цията останаха голи лозун-
ги. А европейските народи 
вместо просперитет и спра-
ведливост получават джен-
дър идеология, русофобия 
и агресивно дрънкане на 
оръжия!

Упадъкът на Запада и 
преместването на центъра 

на глобалните събития на 
изток (Москва, Пекин, 
Делхи, Анкара) дава шанс 
за идващия многополю-
сен свят, който със сигур-
ност ще бъде по-справед-
лив, прогресивен и успешен 
от алчния и провален едно-
полюсен свят. И по-богат и 
проспериращ! Защото виж-
даме как рухнаха прокоби-
те, че санкциите ще уни-
щожат Русия, че Китай е 
в криза! Обратното, Русия 
днес е по-силна, Китай е 
икономическа сила № 1, а 
санкциониращите се „прос-
треляха в крака“ и пред-
извикаха в държавите си 
дълбоки икономически и 
социални катаклизми.

Затова следете новините 
от Пекин и Москва, създа-
вани от президентите Пу-
тин и Си Дзинпин, от ди-
пломатите Лавров и Уан И. 

На Изток творят исто-
рия и бъдещето на света!

Китай и Виетнам са добри Китай и Виетнам са добри 
приятели със споделена съдбаприятели със споделена съдба

Н
а 8 април ки-
тайският пред-
седател Си Дзин- 
пин се срещна с 
председателя на 
Народното съ-

брание на Виетнам Вонг Дин 
Хуе. Си Дзинпин го помоли 
да предаде сърдечни поздра-
ви на генералния секретар 
на ЦК на Виетнамската ко-
мунистическа партия Нгуен  
Фу Чонг. Ръководителят на 
КНР посочи, че Китай и Ви-
етнам са добри приятели и 
имат споделена съдба, те 
са „другари и братя“. Двете 
страни трябва да полагат по-
вече усилия за изграждането 
на свързаност, която да слу-
жи за модернизация в пол-
за на двата народа. 

Вонг Дин Хуе предаде ис- 
крени поздрави на Си Дзин- 
пин от Нгуен Фу Чонг и зая- 

ви, че виетнамското пра-
вителство високо цени ки-
тайското развитие и истори-
ческите постижения на со-
циализма с китайска специ-
фика от 18-ия конгрес на ЦК 
на ККП насам. Народното 
събрание на Виетнам желае 

да поддържа близкия обмен 
с ОСНП, да играе активна 
роля по утвърждаването на 
приятелството между два-
та народа и създаването на 
споделена съдба със страте-
гически смисъл между Ки-
тай и Виетнам.

Си Дзинпин се срещна със Сергей ЛавровСи Дзинпин се срещна със Сергей Лавров

Н
а 9 април ки-
тайският пред-
седател Си Дзин- 
пин се срещна с 
гостуващия ру- 
ски външен ми-

нистър Сергей Лавров. На 
срещата Си Дзинпин отбе-
ляза, че Китай и Русия са 
поели по нов път на хармо-
нично съжителство и пече-
лившо сътрудничество, кое-
то е от полза за двете страни 
и техните народи и допри-
несоха с мъдрост и сила за 
международната справедли-
вост и справедливост.

Си подчерта, че Ки-
тай подкрепя руския на-
род в следването на път на 

развитие, който отговаря 
на техните национални ус-
ловия, и подкрепя Русия в 

борбата с тероризма и под-
държането на социална си-
гурност и стабилност.

НОВИНИ

Китай винаги отдава го-
лямо значение на развитие-
то на китайско-руските от-
ношения и е готов да заси-
ли двустранната комуника-
ция с Русия и да подобри 
многостранната стратегиче-
ска координация в БРИКС 
и Шанхайската организация 
за сътрудничество, каза Си.

Сергей Лавров каза, че 
под силното ръководство на 
президента Си Дзинпин Ки-
тай има много постижения, 
които са привлекли глобал-
ното внимание и са предос-
тавили важни възможнос-
ти на други страни за об-
що развитие, на което Ру-
сия дълбоко се възхищава.

Лавров каза, че приори-
тетът на външната полити-
ка на Русия е цялостното 
укрепване и надграждане 
на отношенията с Китай, а 
преизбирането на президен-
та Путин гарантира прием- 
ствеността на руско-китай- 
ските отношения.

Той добави, че Русия е 
готова сериозно да прилага 
важния консенсус, постиг-
нат от двамата държавни 
глави, да засили двустранна-
та и многостранната коор-
динация и да работи с дру-
ги страни от Глобалния юг, 
за да допринесе за създава-
нето на по-справедлива и 
просто международен ред. 
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инистърът на 
финансите на 
САЩ Джанет 
Йелън преди 
дни приклю-
чи визитата 

си в Китай. Тя е първи-
ят член на американска-
та администрация, който 
посещава Китай през та-
зи година. 

През изминалите де-
вет месеца от последно-
то й посещение в Пекин 
двете страни проведоха 
разговори на различни 
нива и в различни сфери, 
договориха се да изпъл-
няват важния консенсус 
на държавните ръководи-
тели и да работят за об-
щия икономически рас-
теж и финансовата ста-
билност. 

„Съединените щати и 
Китай са длъжни да уп-
равляват икономически-
те отношения помежду 
си, а САЩ не възнамеря-
ват да се разделят с Ки-
тай икономически“, зая-
ви Йелън.

Тъй като Йелън от-
ново говори за „отговор-
ност“, необходимо е да се 
изясни какво е истинска 
отговорност. 

Преди всичко Вашинг-
тон не трябва да полити-
зира търговските и ико-
номически въпроси и да 
създава „несигурност“ в 
името на „сигурността“. 
Нещо по-важно, иконо-
мическите връзки меж-
ду тях трябва да бъдат в 
съответствие с пазарни-
те правила. 

По време на престоя си 
в Китай тя повдигна и въ-
проса за т. нар. свръхпро-
изводство в енергийна- 
та индустрия на Китай.  

Всъщност това е невяр-
на теза. 

Понятието „свръхпро-
изводство“  се отнася до 
действителния производ-
ствен капацитет, кой-
то надвишава пазарно-
то търсене. Съответни-
те данни обаче не под-
крепят гледната точка 
на САЩ. 

Например през 2023 
година производството и 
продажбите на електри-
чески превозни средства 
са били съответно 9,587 
милиона и 9,495 милиона 
бройки, а тези на бате-
рии и други нови енер-
гийни източници – 778,1 
гигаватчаса (ГВтч) и 729,7 
ГВтч. Тези цифри показ-
ват, че висококачествени-
ят производствен капаци-
тет в световен мащаб не 
е прекомерен, а сериозно 
недостатъчен. 

САЩ определят то-
ва като „свръхпроизвод-
ство“, което отразява хе-
гемонистичния мантали-
тет, че единствено САЩ 
могат да печелят.

Тази година се на-
вършват 45 години от ус-
тановяването на дипло-
матически отношения 
между Китай и Съеди-
нените щати. 

Историческите факти 
са доказали и ще продъл-
жат да доказват, че ико-
номическите интереси на 
Китай и САЩ са дълбо-
ко преплетени и сътруд-
ничеството между две-
те суперикономики е от 
полза както за самите 
тях, така и за глобалния  
растеж. 

Сега е моментът САЩ 
да поемат своите отговор-
ности.

Вашингтон не трябва Вашингтон не трябва 
да политизира да политизира 
търговските и търговските и 
икономически въпроси икономически въпроси 

М
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诗意中国丨棹女饰银钩，新妆下翠楼

盛装的苗族群众参加贵州省黄平县
在农历正月期间举行的巡游活动。

“棹女饰银钩，新妆下翠楼。”中国
自古就有使用银质饰品的传统，在贵州
黔东南，造型精美款式多样的银饰是苗
族女性盛装时重要的装饰。

由贵州省黔东南苗族侗族自治州黄
平县申报的苗族银饰制作技艺已被列
入国家级非物质文化遗产代表性项目

名录，目前该县共有非遗传承人42名，
银质饰品年销量达10余吨，年销售收入
650万元。

当地银匠依旧保持着手工制作的传
统，经过熔银、锻打、拉丝、烧制、雕花、
打磨、抛光等工序，制作出款式丰富、造
型精美的银饰，人们在逢年过节或迎亲
嫁娶等大型活动时都会穿戴在身上，盛
装出门，成为一道又一道靓丽的风景。

4月8日，中国财政部副部长廖岷就美国财政
部部长耶伦访华情况向媒体吹风，

习近平同印度尼西亚当选总统普
拉博沃会谈

4月8日，中国财政部
副部长廖岷就美国财
政部部长耶伦访华情
况向媒体吹风，并回答
记者提问。

廖岷表示，经中美双
方商定，美国财政部部
长耶伦于4月4日至4月9
日访华。其间，中方与耶
伦财长举行了多层级、
多领域的会谈交流。廖
岷重点介绍了中美经贸
双方牵头人、国务院副
总理何立峰和耶伦财长
的会谈情况。

关于共识成果，双方
重申了去年11月旧金山会
谈达成的“加强沟通”“
防范脱钩”“应对共同挑
战”三点共识，并达成以
下新的共识成果：一是由
两国财政部牵头，在中美
经济工作组框架下就两
国及全球经济平衡增长
议题进行交流；二是由中
国人民银行和美国财政
部牵头，在金融工作组框
架下就金融稳定、可持续
金融、反洗钱等议题持续
开展交流。

关于宏观经济形势，中
方重点向美方介绍了中国
经济形势与政策。中方指
出，中国经济保持健康、

可持续增长。去年中国经
济总体继续保持了回升向
好的势头，依然是全球经
济增长的最大引擎。今年
中国经济继续保持回升
向好势头，有信心实现全
年增长目标。

关于应对全球性挑
战，双方就发展中国家债
务处理、世界银行改革、
国际货币基金组织治理
改革、反洗钱和反恐怖融
资等全球性挑战议题深
入交换意见，同意在多边
渠道下就相关问题继续
保持沟通与合作。

关于双方关切，中方明
确表达了对美方制裁限
制中国企业、对华加征关

税、对华投资限制等措施
的严重关切，指出这些措
施损害中国企业和民众
的正当权益，也不利于美
国企业和民众的福祉。中
方欢迎美方关于无意寻
求对华脱钩的表态，希望
美方采取切实行动，停止
制裁限制中国企业。针对
美方提出的产能过剩等
问题，中方进行了充分回
应。

关于下一步安排，遵照
双方牵头人指示，双方工
作层将在经济、金融工作
组项下持续推进落实共
识。两个工作组的第四次
会议拟于4月中旬在美国
分别举行。

春潮涌动：“文旅热”助力
中国经济回升向好

新华社联合国4月8日
电中国常驻联合国代表
团临时代办戴兵8日在联
合国大会否决权使用会
议上表示，3月22日，中国
同阿尔及利亚、俄罗斯一
道，在安理会对美国提出
的加沙局势决议草案投了
反对票。中方这一决定基
于维护国际公道正义，基
于维护《联合国宪章》宗
旨和尊严，基于维护安理
会的责任和权威，也是充
分考虑到阿拉伯国家对
这份草案的严重关切和强
烈不满。

戴兵说，加沙冲突爆发
以来，国际社会早已形成
停火止战的压倒性呼声，
迫切期待安理会采取实
质行动。而美国作为对当
事方有重要影响力的国
家，却一再阻挠安理会就
停火发声，并先后四次否
决安理会推动实现立即
停火的行动努力。此后美
方提出了决议草案，但在
最核心的停火问题上含
糊其辞，玩弄文字游戏，
实质就是企图通过为停
火设置前提条件，挟持安
理会为其错误的政策主
张背书。美国的决议草案
背离了安理会成员已有共
识，与国际社会的期待背
道而驰。如果通过，意味
着加沙的杀戮还将继续，
意味着违反国际法、国际
人道法的恶行还将继续。
对这样一份将带来严重
后果的决议草案，中方毫
不犹豫地行使了否决权。
作为常任理事国，中方勇
担责任，赢得了国际社会
的广泛支持。

戴兵表示，事实证明，
正是中国和有关国家坚持
原则、主持正义，坚决果
断行使否决权，才迫使美
国认识到不能也无法再
继续阻挠安理会走上正
确方向、迈出关键步伐，
为安理会随后通过10个
非常任理事国提出的要求
加沙立即停火的第2728号
决议扫清了障碍、创造了
条件。中方行使否决权与
安理会绝大多数成员所
作努力是一致的，经得起
历史检验。

戴兵强调，第2728号决
议是加沙冲突爆发5个多
月后，安理会通过的第一
份明确要求立即停火的决
议。全面落实决议要求是
当前最紧迫的任务。安理
会的决议具有约束力，必
须全面执行。这是《联合
国宪章》规定的义务，也
是每个国家在加入联合
国时作出的承诺。这一点
毋庸置疑，不容挑战。令
人难以置信的是，第2728
号决议刚刚通过，美国代
表当场就宣称决议不具
有约束力。美方的言行不
符合作为安理会常任理
事国的身份，亵渎了作为
安理会成员应该承担的
责任，严重损害安理会的
权威和信誉。

戴兵说，中方敦促以色
列郑重履行联合国会员国
义务，切实遵守安理会决
议要求，立即停止对加沙
地带的军事进攻，停止对
加沙地带民众的集体惩
罚；立即解除对加沙地带
的封锁和对人道物资准
入的人为设障，全面配合
开放所有陆路口岸。中方
敦促美国作为安理会常
任理事国，切实承担自身
责任，维护安理会权威，
认真落实并推动以色列
全面落实安理会第2728号
决议。中方支持安理会根
据形势发展采取进一步
必要行动。如果安理会决
议不能得到及时有效执
行，加沙冲突持续延宕，
其负面外溢影响将进一步
加剧。

戴兵表示，巴以问题久
拖不决的症结在于“两国
方案”没有得到落实。中
方支持巴勒斯坦成为联
合国正式会员国。巴方已
要求安理会重启审议巴方
提出的申请，中方支持安
理会尽快就此采取行动。

联大2022年4月通过决
议，规定联大主席应在安
理会一个或多个常任理
事国投出否决票后10个工
作日内召开联大正式会
议，就投否决票所涉问题
进行辩论，除非联大正就
同一问题举行紧急特别
会议
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Г-жа Уан Мин: Непрекъснато вдъхваме  
жизнена сила и нов смисъл на приятелството 

между Китай и България

присъствието на 
над 80 известни 
български поли-
тици и икономи-
сти, научни дей-
ци, международ-

ни анализатори и комента-
тори, ректори и ръководи-
тели на Висши учебни заве-
дения, на киностудия и те-
атрални формации, на кул-
турни и музикални съста-
ви, на дипломати и други 
изтъкнати представители 
на българската обществе-
ност, бяха обменени мнения 
и представени многобройни 
предложения за възможни-
те конкретни прояви на вза-
имодействието между Бъл-
гария и Китай в юбилейна-
та 75-годишнина от основа-
ването на КНР и установя-
ването на дипломатически 
отношения между Бълга-
рия и Китай. Домакин на 
събитието бе посолството 
на КНР в София.

При откриването на форума 
временно управляващият 
посолството г-жа Уан Мин 

припомни, че „Домът на 
приятелството между Китай 

и България е отворена и 
гъвкава платформа, която се 
развива спрямо нуждите на 

съвремието, 
като предоставя нови въз-
можности да се учим един 
от друг, изпълнени с вза-
имна признателност и толе-
рантност. Тя бе категорич-
на, че с цел укрепване на 
приятелството между наро-
дите на двете страни и сти-
мулиране на съвместното 
развитие в различните об-
ласти на живота, активно 
трябва да се насърчават за-
дълбочаването на обмена 
и многостранното сътруд-
ничеството между Китай 
и България както в иконо-
миката и търговията, така 
и в културата, образование-
то, науката и технологиите, 
човешките ресурси и всич-
ко останало.

„По този начин непре-
къснато вдъхваме жизнена 
сила и нов смисъл на при-
ятелството между нашите 
две страни”, бе категори-
чен висшият китайски ди-
пломат.

Г-жа Уан Мин припом-
ни някои от по-характер-
ните събития, осъществе-
ни през миналата година, 
когато бе създадена за пръв 
път платформата „Дом на 
приятелството между Ки-
тай и България”, като сред 
акцентите бяха разширя-
ването на обмена и съ-
трудничеството на местно 

“Домът на приятелство-
то между Китай и Бълга-
рия” изгради стабилен и мо-
нументален мост на взаим-
ното разбирателство и дове-
рие между двата народа”, бе 
категорична г-жа Уан Мин, 
като в заключение изрази 
увереността си, че иници-
ативите, предложени и ре-
ализирани през настояща-
та юбилейна година не са-
мо ще продължат добрите 
традиции на взаимоотноше-
нията ни, но и ще докажат, 
че съществуват нови реал-
ни възможности за тяхно-
то разширяване и бъдещо 
развитие.

От своя страна съветникът 
по икономическите въпроси 

към посолството на КНР  
Кун Линю представи  

план за икономическите  
проекти през 2024 г., 

акцент в който е продъл-
жаване създаването на раз-
лични платформи за обмен 
и за подобряване нивото на 
обслужване, както и затвър-
ждаване на плодотворни-
те постижения на сътруд-
ничеството в областта на 
човешките ресурси между 
Китай и България. „Ние ще 
се стремим да насърчава-
ме предприятията от две-
те страни към постигането 
на нови пробиви в областта 
на транспорта, логистиката, 
енергетиката, комуникаци-
ите, търговията с услуги и 
др., за да допринесем за ус-
пеха на 75-годишнината от 
установяването на диплома-
тическите отношения”, каза 
още китайският икономи-
чески съветник. Като кон-
кретни примери той посочи 
продължаване подкрепата 
на китайските предприятия, 
инвестиращи в България, 

както и на представителите 
на България, които участват 
в големи национални изло-
жения като Китайския па-
наир за внос и износ в Гу-
андун, Китайския междуна-
роден панаир за търговия с 
услуги в Пекин, Китайско-
то международно изложе-
ние за внос и Китайското 
международно изложение 
на веригата за доставки и 
други големи национални 
изложения.

Като важен елемент от 
събитията през настоящата 

юбилейна годишна  
Кун Линю посочи конкретно 

организирането в София, 
съвместно между 

китайската и българската 
страна, на Изложение 

за високотехнологични 
продукти, 

в което ще бъдат покане-
ни да вземат участие едни 
от най-известните българ-
ски и китайски компании 
в тази област.

Присъстващите участни-
ци във форума – предста-
вители на различните биз-
нес среди и компании, на 
филмови, музикални и дру-
ги културни институции, 
на Софийския универси-
тет „Св. Климент Охрид-
ски”, УНСС и други висши 
учебни заведения, както и 
видни професори, общест-
веници и дипломати дадоха 
конкретни предложения за 
инициативи в рамките на 
платформата „Дом на при-
ятелството” по повод 75-го-
дишнината от установява-
нето на дипломатически-
те отношения между две-
те страни.

Само като пример за на-
чало на поредицата от ини-
циативи може да се посочи 

идеята на Гражданско 
сдружение „Отечествен 

съюз” за организирането 
на голяма международна 
конференция форум, под 

егидата на българския 
президент 

и с участието на най-видни-
те български представители 
на различни кръгове – ико-
номисти, анализатори, ко-
ментатори, учени, профе-
сори и академици, научни 
и културни дейци и други. 
Инициативата ще обхване 
цяла България, почти всич-
ки области и побратимени 
български и китайски гра-
дове, ще бъдат поканени и 
международни организа-
ции, които работят по ме-
гапроекта „Един пояс, един 
път”, както и от страните, 
включени в Механизма за 
сътрудничество между Ки-
тай и ЦИЕ. Предвижда се 
и участието на високопос-
тавени китайски предста-
вители на различните дър-
жавни и обществени среди, 
които имат добри партньор-
ски отношения с България.

Българската икономи-
ческа зона „Тракия” също 
представи няколко конкрет-
ни идеи за съвместни ини-
циативи, свързани със съ-
трудничество в областта на 
автомобилостроенето и вно-
са на различни части за ав-
томобили, така и за други 
форми на икономическо съ-
трудничество в региона.

Многообразието от идеи 
за културни, фолклорни и 

музикални изяви, концерти, 
солови и ансамблови 
танцови и артистични 

изпълнения също бяха сред 
приоритетните предложения 

за инициативи през 
юбилейната година. 

Прожекция и конкур-
си за късометражни, доку-
ментални и игрални филми, 
състезания за видеоклипове, 
рисунки и снимки и други 
индивидуални прояви, по-
казващи добрите практики 
и отношения между Бълга-
рия и Китай и техните бъ-
дещи възможности за раз-
витие също намериха под-
крепата на всички участва-
щи във форума.

Бе представена също и 
идеята на Българската 

редакция на Китайската 
медийна група за 

организирането на конкурс 
„Писмо към бъдещето й, по 

повод 50-годишнината  
от създаването й.

Инициативата получи 
подкрепа от всички учас-
тници във форума.

равнище, задълбочаване 
на китайско-българското 
журналистическо и медий-
но партньорство и засилва-
не на сътрудничеството в 
областта на традиционна-
та китайска медицина. Тя 
се спря и на посещенията 
на няколко важни и висо-
копоставени китайски деле-
гации в България, по вре-
ме на което бяха реализи-
рани разнообразни проек-
ти и инициативи. Подпис-
ването на важни меморан-
думи и споразумения меж-
ду различни среди от две-
те страни – медийни, биз-
нес и търговски, научни и 
културни, инициирането на 
съвместни проекти и кон-
курси, съвместни артистич-
ни и филмови прояви бяха 
сред изброените примери, 
които следва да бъдат про-
дължени. 

Като няколко акцента са 
създаването на платформата 

„Китайско-български 
Дом на журналиста“, 

както и сътрудничество 
между Софийска област и 

провинция Дзянси. 
Голям интерес предизвика 
и съвместният меморандум 
за сътрудничество между 
Многопрофилната болни-
ца за активно лечение „Уни 
Хоспитал“ в Панагюрище, 
България, и Университета 
по традиционна китайска 
медицина в Дзянси, Китай, 
която скоро ще започне да 
функционира.

„Нашите две страни по-
стигнаха забележителни ус-
пехи и по отношение на съ-
трудничеството в областта 
на икономиката и търговия-
та, танцовото изкуство и ки-
ното. С тези и още мно-
го други свои инициативи 

В

Високопоставен форум в рамките на платформата “Дом на приятелството между Китай и България 2024” 
и дискусия за сътрудничеството между двете страни се проведе неотдавна  

в посолството на КНР в София
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Н
а 7 април в Юж-
нокитайско мо-
ре САЩ, Япо-
ния, Австралия  
и Филипините 
проведоха съв-

местни военни учения. Фи-
липините посочиха откри-
то, че ученията имат за цел 
да се противодейства на Ки-
тай. От миналата година на-
сам Филипините непрекъс-
нато създават инциденти в 
района на Южнокитайско 
море и нахлуват в морска-
та акватория на китайския 
остров Хуанйен в рифа Жъ-
най. В последно време те 
откриха “нов фронт“. 

На 21 март, пренебрег-
вайки предупрежденията 
на Китай, филипински еки-
паж от 34-ма души неза-
конно слезе на китайския 
риф Тиесиен. 

На 4 април няколко фи- 
липински кораба прове-
доха незаконни дейности 
в морската акватория на 
китайския риф Хоутън в 
Южнокитайско море, но 
китайската брегова охрана 
ги изгони. Филипините го-
ворят за стремеж за регио-
нален мир, но създават кон-
фронтация и противоречия 
с реалните си действия. Ви-
дна е подкрепата на САЩ 

в техните дела. Филипин-
ският президент Фердинанд 
Маркос заяви, че „приятел 
извън региона доброволно 
е заявил, че ще ни помог-
не и удовлетвори нашите 
нужди“. 

Анализатори са катего-
рични, че западни страни се 
месят в работите на реги-
она, но не се стремят към 
приятелство с Филипините. 

От април тази година 
се засили антикитайска-
та вълна в Асоциацията 
на страните от Югоизточ-
на Азия (АСЕАН). Повече-
то от страните в АСЕАН 
са за мир и стабилност в 

региона, но от друга страна, 
под давлението на голяма 
страна извън региона, Фи-
липините са готови да бъ-
дат пионки и да създават 
безпокойство в Южноки-
тайско море, което е в раз-
рез с общото желание на 
страните в региона. Фили-
пините са азиатска страна и 
страна от АСЕАН. Те тряб-
ва да се върнат в семейство-
то на Югоизточна Азия и 
да се придържат към стра-
тегическата самостоятел-
ност в стремеж за региона-
лен мир и стабилност, кой-
то да е в унисон с тенден-
цията на времето.

Пекин: Съветваме Филипините да не бъдат 
пионки на САЩ и да не създават безпокойство  
в Южнокитайско море

Филипините трябва 
да се върнат в 
семейството на 
Югоизточна Азия и 
да се придържат към 
стратегическата 
самостоятелност в 
стремеж за регионален 
мир и стабилност

Т
ърговската вой-
на с Китай е не-
гативна за САЩ, 
тя е политически 
мотивирана, раз-
рушителна и ни-

кога няма да донесе на Ва-
шингтон желаното премах-
ване на търговския дефи-
цит. Това заяви в интервю 
за агенция Синхуа старши 
изследователят в Китайския 
център Paul Tsai Yale Law 
School Стивън Роуч. 

„Аз отдавна съм крити-
чен към убеждението, че 
Съединените щати или коя-
то и да е друга страна мо-
гат да разрешат двустран-
ните търговски дисбаланси 
в един многостранен свят“, 
каза ученият. Според него 
основната причина за тър-
говския дефицит на САЩ не 
само с Китай, но и с много  

други страни по света е по-
стоянният недостиг на въ-
трешни спестявания, а не 
поведението на търговските 
партньори. „Без достатъч-
но вътрешни спестявания 
и желаейки да инвестира-
ме и да бележим нарастване 
в икономиката, ние внася-
ме средства от чужбина. И 
управляваме тези огромни 
многостранни търговски де-
фицити, за да привличаме 
капитали“, обясни иконо-
мистът.

„Постигнахме ли това,  
на което се надявахме, а 
именно да намалим огром- 
ния търговски дефицит? Аб-
солютно не.“ Коментира Ро-
уч по повод наложените ми-
та върху китайските стоки, 
които предишният амери-
кански президент Доналд 
Тръмп наложи през 2018 г. 

сегашният президент.
“Постигнахме ли това, 

на което се надявахме, а 
именно намаляване на ог-
ромния ни търговски дефи-
цит? Абсолютно не“, каза 
Роуч по повод увеличението 
на митата върху китайски-
те стоки, които предишният 
президент на САЩ Доналд 
Тръмп въведе през 2018 г. 
Сегашният президент Джо-
узеф Байдън до голяма сте-
пен наследи и продължи та-
зи политика.

Китай остава „основният  
източник на чуждестран-
ни доставки за Съедине-
ните щати, както и „основ-
ната посока на растеж на 
американския износ“, от-
беляза Стивън Роуч. „На-
лагането на мита и други 
видове санкции върху на-
шия най-голям източник 

на вносни стоки е функцио-
нален еквивалент на атаки 
срещу американски компа-
нии и американски потре-
бители, каза икономистът, 
подчертавайки, че на прос-
то основно ниво търговска-
та война е отрицателен фак-
тор за Америка.“

„Началото на  търговска-
та война  на САЩ срещу 
Китай е отражение на неус-
пешния политически аспект 
на американската антики-
тайска двупартийна стра-
тегия, която Вашингтон е 
възприел“. 

Това заключение прави 
американският експерт и 
подчертава, че тази страте-
гия въобще не постига ши-
роките икономически цели, 
които си поставя.

Търговската война с Китай е негативна за САЩ,  
тя е политически мотивирана и разрушителна

И
ндексът на по-
ръчките на мени-
джърите по дос- 
тавките (PMI), 
индексът за биз-
нес активността 

в непроизводствения сектор 
и комплексният индекс на 
мениджърите по доставки-
те за производствения и не-
производствения сектор на 
Китай за месец март са би-
ли съответно 50,8 процен-
та, 53 процента и 52,7 про-
цента, като и трите регис-
трират ръст между 1,6 – 1,8 
процентни пункта в срав-
нение с предходния месец. 

Това нарастване – в тери- 

торията над 50 процента по-
казва разширяване на ико-
номическата дейност, и е 
първото за китайската ин-
дустрия от половин година 
насам. В коментар за дан- 
ните „Блумбърг“ отбеляз-
ва, че пред промишленос-
тта има добра перспекти-
ва и цялостната икономи-
ческа активност в Китай е 
стабилна.

Наблюдатели посочиха, 
че доброто представяне на 
страната се дължи в голя-
ма степен на мерките на 
правителството за възста-
новяване и разширяване на 
вътрешното потребление, 

активизиране на външното 
търсене и цялостното ста-
билизиране на китайската 
икономика. 

В момента в Китай за-
почна и кампания за под-
новяване на старата дома-
кинска техника и оборудва-
не, като очакванията са то-
ва да оформи огромен па-
зар с мащаб над 5 трилиона 
юана и да укрепи още по-
вече доверието в китайска-
та икономика.

Стабилният икономи-
чески ръст на Китай е до-
бра новина за света. „Ки-
тай ускорява развитието 
на нови висококачествени 

производствени сили. Ре-
зултатите от иновациите 
ще са от полза за всички 
и ще дадат импулс на гло-
балния икономически рас-
теж“, заяви  Кристъфър То-
мас от американския Ин-
ститут „Брукингс“.

През последни дни ре-
дица международни ико-
номически и финансови 
институции, включител-
но „Ситибанк“ (Citibank), 
повишиха прогнозата си за 
китайския икономически 
ръст. Всичко това показ-
ва, че перспективите пред 
икономиката на страната 
са добри.

Индексите за икономическата активност през 
март потвърждават добрата перспектива

В коментар за 
данните „Блумбърг“  
отбелязва, че пред 
промишлеността има 
добра перспектива 
и цялостната 
икономическа 
активност в Китай  
е стабилна

КОМЕНТАРИ

Стивън РОУЧ, 
старши изследовател 
в Paul Tsai Yale Law 
School: Увеличението 
на американските 
мита върху 
китайските стоки 
е отражение на 
антикитайската 
двупартийна 
стратегия на САЩ, 
не постига целите 
си и се отразява 
негативно на САЩ
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ЕКОЛОГИЯ

Енергетиката и енергийният преход 
са една от най-важните теми не 
само в европейски, но и в глобален 
мащаб. За съжаление, често ставаме 
свидетели на много политическо 
говорене, но малко реални действия 
или пък както се случва понякога в 
Европа, на политики в енергийната 
сфера, които водят до задълбочаване 
на икономическите и социалните 
проблеми. На фона на това опитът на 
Китай е особено важен. Той показва, че 
има начин, по който енергийният преход 
да се извършва без това да вреди на 
икономиката, а напротив – да я допълва 
и развива. Китай е лидерът в зелените 
и възобновяеми енергийни източници, 
а е същото време развива сериозно и 
ядрената си енергетика, което показва 
двустранен, балансиран и адекватен 
подход. КНР успява успешно да 
балансира между “зеленото” и нуждите 
на икономиката.

Страницата подготви  
Любомир МИХАЙЛОВ

Китайският модел в енергетиката:  
“Чисти води и тучни планини” в условията 
 на икономическия растеж

О
ще през 2022 
г. китайските 
власти се обър-
наха с лице към 
идеите за раз-
витието на но-

ва енергийна система чрез 
ускорения ход към декар-
бонизация и контрол над 
вредните емисии, за да по-
стигнат това, което Пекин 
нарича „екологична тран-
сформация“, с цел поддър-
жането на „зеления“ растеж 
и борбата с климатичните 
проблеми. Китайският ли-
дер Си Дзинпин е катего-
ричен, че „чистите води и 
тучните планини са сребро 
и злато“ и това стана мак-
сима на екологичната по-
литика на Пекин.

Гледната точка на ки-
тайския лидер и ККП е, 
че само хармоничното съв-
местно съществуване на чо-
века и природата е устойчив 
модел в дългосрочен план. 
А енергийният преход е ва-
жен, за да се гарантира как-
то икономическият растеж, 
така и опазването на окол-
ната среда.

В противовес на изтег-
лянето на САЩ от сериоз-
ната политика в сферата на 
зеления преход при послед-
ните американски админи-
страции. Пекин пое кръста 
на енергийния преход, ка-
то намери политически ку-
раж, икономическа мотива-
ция и най-важното, техно-
логичния капацитет, за да 
извърши тези трансформа-
ции, които станаха консен-
сусни за по-голямата част 
от човечеството.

През последното десе-
тилетие Китай се превър-
на в лидер във възобновяе-
мата енергия, притежавай-
ки пет от шестте най-голе-
ми компании за производ-
ство на соларни техноло-
гии, както и най-големият 
производител на оборудване 

и съоръжения за вятърна 
енергия. За да запази окол-
ната среда, въздуха и води-
те, Китай от над десет го-
дини прави прехода от въ-
глероди към чиста енер-
гия, особено видимо е то-
ва в големи мегаполиси ка-
то Пекин, Гуанджоу, Шън-
джън и други от този ка-
либър. Тези политики да-
доха сериозни резултати за 
замърсяването, без това да 
се отрази негативно на ико-
номиката. Тъкмо напротив 
- създават се нови работни 
места и нови производстве-
ни мощности.

Според статистиката жи-
телите на Пекин са се рад-
вали на четири месеца по-
вече синьо и слънчево не-
бе над града си през 2023 г.  
спрямо 2013 г., като съще-
временно китайската ико-
номика продължава да е 
двигател на световния рас-
теж, а китайската индус-
трия да е водеща в света.

Китай има за цел да дос-
тигне въглероден пик око-
ло 2030 г. и въглеродна неу-
тралност до 2060 г. и следва 
тези планове доста система-
тично, като същевременно 
икономическият му растеж 
се запазва в пъти повече, от-
колкото при която и да би-
ло западна държава. Един 
от способите за това, освен 

„зеления“ преход, е и при-
лаганият цялостен между-
индустриален комбиниран 
подход, който води до по-
добряване на енергийната 
ефективност.

Смята се, че до 2030 г. 
поне една пета от консума-
цията на ток в Китай ще ид-
ва от източници, които не 
са свързани с въглероди, а 
от вятърна, слънчева, во-
дна и ядрена енергия, как-
то и от други иновативни 
подходи. Така например вя-
търната и слънчевата енер-
гия са увеличили своя дял в 
Китай от 2,1 процента през 
2012 г. на 11,7 процента в 
края на 2021 г.

Китай с ускорени тем-
пове заменя въглищата и 
петрола, но за разлика от 
някои европейски страни, 
където това доведе до за-
губа на работни места или 
по-високи цени на енергия-
та за бизнеса, при Китай се 
наблюдава обратното. Но-
вите „зелени“ индустрии и 
подходи откриха милиони 
работни места в страната.

В своите северни про-
винции например Китай на-
сърчи програма за подмяна 
на въглищната енергия с та-
кава от природен газ и елек-
тричество за отоплението 
на домакинствата. На някои 
места гражданите дори са 

насърчени с различни ини-
циативи да слагат фотовол-
таици в имотите си, което 
пък властите съвместяват и 
с инициативите си за борба 
с бедността (които доведоха, 
както е известно, до победа 
над абсолютната бедност).

Днес вятърните и слън-
чеви енергийни сектори на 
Китай са най-големите в 
света, а енергийната струк-
тура категорично се е из-
местила безвъзвратно към 
възобновяемите източници. 
Конкретен пример: въглищ-
ната енергия е спаднала ка-
то ниво на консумация от 
68,5 процента през 2012 г. 
до 56,1 процента към 2021 г.  
Смята се, че въглищата ще 
отговарят за по-малко от 
половината енергийна кон-
сумация до 2026 г.

Правителството на Ки-
тай засилва политиките в 
„зелената“ сфера и излиза 
непрекъснато с нови иници-
ативи за увеличаване на „зе-
лените“ енергийни мощно-
сти, позиционирайки КНР 
не само като първенец в та-
зи дейност, но и като ос-
новен доставчик на Евро-
па на необходимите техно-
логични компоненти за „зе-
ления“ преход.

Според международни 
икономически анализато-
ри Китай е най-големият 
инвеститор в иновациите 
и технологиите за ниско-
въглеродна енергия и от-
крития, като инвестира над 
260 милиарда долара само 
за иновации в сферата на 
възобновяемите енергий-
ни източници и електро-
мобилите. 

Страната се е превърна-
ла и в основен производител 
на електромобили на плане-
тата, което пък открива над 
три милиона работни мес-
та и увеличава индустриал-
ната конкурентност на Ки-
тай спрямо другите големи 

индустриални и икономи-
чески сили. 

КНР не пренебрегва и 
една от най-производител-
ните и чисти енергии - яд-
рената. Очаква се страната 
да инвестира 231 милиарда 
юана годишно (31,8 мили-
арда долара) в създаването 
на нови ядрени централи. 
Интересно е да се отбеле-
жи, че китайските ядрени 
реактори „Хуалон-1“ вече 
са били използвани и в дру-
ги страни по света. Според 
статистическите органи на 
страната и международните 
анализатори, процентът на 
ядрената енергия ще заема 
все по-голям дял, в рамки-
те на целите на КНР за на-
маляване на въглеродните 
емисии и достигане на въ-
глеродна неутралност.

Китайските учени и пар-
тийно-държавните органи 
работят сериозно и над га-
рантирането на сигурността 
на новите ядрени обекти, 
разработвайки технологии 
за превенция на аварии при 
бедствия като земетресения, 
наводнения или суша. 

И така, КНР се превръ-
ща в световен лидер в об-
ластта както на възобно-
вяемата енергия, така и на 
ядрената енергия, гаранти-
райки енергийната сигур-
ност на своите 1,4 милиар-
да жители и давайки добър 
пример на целия свят. Днес 
мечтата на Си Дзинпин за 
„екологична цивилизация“ 
се приближава с все по-ус-
корени темпове, помагай-
ки на страната да съхрани 
околната среда, да прочис-
ти въздуха в мегаполисите, 
като в същото време обез-
печи отоплението и елек-
тричеството на огромната 
китайска промишленост 
и стотиците милиони ки-
тайски граждани.
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Китайската икономика отбелязва добро 
начало през първото тримесечие на 2024 г.

П
убликуваме коментар по 
няколко важни въпроси 
от сферата на икономи-
ката и финансите на Ян 
Уеймин, член на Посто-
янния комитет на 13-ия  

НК на КНПКС и заместник-ди-
ректор на Икономическия коми-
тет. Той ще направи оценка на го-
дишната икономическа динамика, 
ще ни представи основните идеи да 
се стабилизира индустрията на не-
движимите имоти и да се увеличи 
доверието на частните предприя-
тия. Освен това, Ян Уеймин ще ко-
ментира т. нар. теория за пика на 
Китай, която често се споменава 
в западните медии.

Ян Уеймин отбеляза, че меха-
низмът на икономическия растеж 
на Китай, като супер голяма раз-
виваща се икономика, не е тол-
кова прост. Благодарение на ог-
ромния размер на пазара и други 
предимства, Китай може бързо да 
отговори на глобалните икономи-
чески предизвикателства и да по-
стигне растеж. Това все пак не е 
лесно постижимо за икономиките 
на малките страни. 

„Икономическото развитие на 
Китай е като изкачването на Еве-
рест. За да стигнете до върха, трябва 
да направите повече от една стъп-
ка. Трябва да продължим да пре-
одоляваме препятствията“, комен-
тира той. Той посочи още, че Ки-
тай вече е преодолял някои основ-
ни базови препятствия, като бор-
бата с бедността, и сега е изправен 
пред важна фаза на промяна на ме-
тодите, коригиране на структурите 
и на динамиката на икономиката. 
Що се отнася до загрижеността на 
външния свят, че икономическата 

пропаст между Китай и Съедине-
ните щати се е увеличила през по-
следните две години, Ян Уеймин 
смята, че това не е норма за ико-
номическото развитие на Китай и 
САЩ. В дългосрочен план разли-
ката между общия икономически 
обем на Пекин и Вашингтон ще 
продължи да намалява, което е ха-
рактерна тенденция като цяло за 
последните няколко десетилетия. 
Въпреки че напоследък има някои 
промени, общата тенденция оста-
ва непроменена.

Според него цикълът на ки-
тайско-американската икономи-
ческа политика не е съгласуван, а 
високата инфлация и силната ва-
лута в Съединените щати са ед-
на от причините за тази волатил-
ност. Паричната политика на САЩ 
обаче може да бъде коригирана. С 
устойчивия растеж на китайската 
икономика се очаква общото ни-
во на цените да се повиши. Тази 

ИКОНОМИКА

НАСКОРО БЯХА ПУБЛИКУВАНИ НЯКОИ ОФИЦИАЛНИ 
СТАТИСТИЧЕСКИ ДАННИ ЗА ИКОНОМИЧЕСКАТА 
АКТИВНОСТ НА КИТАЙ ПРЕЗ ПЪРВИТЕ ТРИ МЕСЕЦА НА 
2024 Г. ДАННИТЕ НАДМИНАВАТ ОЧАКВАНИЯТА, КОИТО 
БЯХА ПОСТАВЕНИ В НАЧАЛОТО НА ГОДИНАТА.

ниво за същия период. Промишле-
ните печалби от предприятия над 
определения мащаб преминаха от 
спад от 2,3% през предходната го-
дина до положителен ръст от 10,2%. 
Не само това, но и редица други 
показатели показаха подобрение. 
Що се отнася до икономическата 
тенденция в следващата фаза, Ян 
Уеймин отбеляза, че икономика-
та като цяло отбелязва доста ста-
билен старт за 2024 г. и се очаква 
цялостно подобрение и здравосло-
вен растеж.

Съдейки по данните за януари и 
февруари, данните за първото три-
месечие от годината се очаква да 
бъдат също добри. Очаква се иконо-
мическият растеж да бъде по-стаби-
лен през 2024 г. и разликата между 
номиналния и реалния растеж да 
се свие. В същото време Ян Уей-
мин припомни, че въпреки подо-
бряването на настоящата икономи-
ческа ситуация, все още е необхо-
димо да се разбере ясно, че осно-
вата на функционирането на ико-
номиката все още е нестабилна и 
възстановяването на икономиче-
ските резултати през януари и фев-
руари също е повлияно от ниската 
база от миналата година.

„Следователно не можем да 
бъдем слепи оптимисти и трябва 
обективно да оценим настоящата 
икономическа ситуация. Тази годи-
на Китай определи очакваната цел 
за растеж на около 5%. По отноше-
ние на основната характеристика 
на китайската икономика, общо-
то предлагане надвишава общото 
търсене.“ Според Ян Уеймин, до-
като има търсене, няма нужда да 
се притесняваме за растежа. Сле-
дователно е необходимо да се раз-
шири търсенето, което да се ком-
бинира със структурни реформи в 
предлагането. Това ще стимули-
ра растежа на потреблението от 
пост-епидемично възстановяване 
до непрекъснат растеж. „Вярвам, 
че Китай има условия и възмож-
ности за постигане на очакваните 
цели за растеж.“

година нарастващата разлика меж-
ду Китай и САЩ се очаква да бъ-
де овладяна и няма да продължи 
да се увеличава.

В момента пазарът на недви-
жими имоти в Китай все още е в 
период на адаптация. На 22 март 
на Изпълнителното заседание на 

Държавния съвет беше изслушан 
доклад за оптимизиране на поли-
тиката за недвижими имоти за на-
сърчаване на стабилно и здраво-
словно развитие на пазара. 

„Все още има много свободно 
място на китайския пазар на не-
движими имоти“, казва Ян Уеймин. 
Участниците в заседанието потвър-
диха значението на пазара за ця-
лостната икономика на страната, 
вярвайки, че той е свързан с жи-
тейските интереси на хората и об-
щата ситуация на икономическо и 
социално развитие. Разбира се, това 
показва изключителната важност 
на пазара и на сектора. Основни-
те проблеми, пред които е изпра-
вен пазарът на недвижими имоти в 
момента, включват трудности при 
продажбите и ниска възвръщае-
мост на корпоративните фондове. 

През първите два месеца на тази 
година мащабът на китайския внос 
и износ достигна рекордно високо 

Индустриално събитие в София събра китайски и Индустриално събитие в София събра китайски и 
български предприемачибългарски предприемачи

С
офия бе домакин 
на конференция 
за търговско и 
инвестиционно 
сътрудничество 
между югозапад-

ната китайска провинция 
Съчуан и България. 

Организаторите се надя-
ват да засилят икономиче-
ските връзки между източ-
ноевропейската държава и 
проспериращата китайска 
провинция, съобщава аген-
ция „Синхуа“.

Еднодневното събитие, 
организирано от Китайския 
съвет за насърчаване на 
международната търговия 
(CCPIT) – Съчуан, и Българ-
ската търговско-промиш-
лена палата (БТПП), събра 

с чуждестранен бизнес и да 
служат като мостове за раз-
витието на икономическо-
то сътрудничество.

Отчитайки положител-
ните икономически перс-
пективи, председателят на 
Българската търговско-про-
мишлена палата Цветан 
Симеонов каза, че компа-
ниите, участвали в събити-
ето, „имат всички шансове 
да намерят своите партньо-
ри днес“.

Симеонов изрази уве-
реност, че бизнесът ще бъ-
де насърчаван не само към 
търговския обмен с ки-
тайската провинция, но и 
да прави инвестиции там.

Фан Чъняо, заместник 
генерален мениджър на 

F&W Machine Manufacturing 
Co., Ltd., една от китайски-
те компании, присъстващи 
на събитието, каза, че ком-
панията се интересува от 
създаване на представител-
ство в Източна Европа за 
продажба и съхранение на 
своите продукти. Така ще 
може да се обслужват по-
добре и клиентите на ком-
панията.

На конференцията бяха 
подписани меморандум за 
разбирателство между Ки-
тайския съвет за насърчава-
не на международната тър-
говия – Съчуан, и Българ-
ската търговско-промишле-
на палата, както и договор 
между китайска и българ-
ска компания.

осем китайски компании и 
над 30 потенциални българ-
ски партньори.

Хуан Ли, президент на 
Съвета на CCPIT в Съ- 
чуан и президент на Между- 

народната търговска кама- 
ра на Съчуан, каза на кон-
ференцията, че подкрепя 
предприятия от провин-
цията да отиват в чужби-
на, за да установят връзки 
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рад Чунцин се 
намира в изклю-
чително красива 
местност, той е за-
обиколен от пла-
нините Дабашан, 

Ушан и Далоушан. Извес-
тен е с голямото си биоло-
гично разнообразие и зна-
чителна част от заобикаля-
щите го местности са обя-
вени за защитени терито-
рии. В региона има над 2000 
вида растения, сред които 
има и много застрашени от 
изчезване. Тук се срещат и 
над 1700 вида субтропични 
дървесни видове като ряд-
кото дърво метасеквоята. 
В района се срещат над 30 
вида дървета и над 17 вида 
бамбук. Освен това Чунцин 
е прочут с производството 
на естествени медицински 
средства, получавани на ос-
новата на различни билки 
и растения. 

Климатът на Чунцин е 
твърде благоприятен. 

Градът се намира в зоната 

Г

Като един от националните централни  
градове на Китай, Чунцин служи като 
финансов център  в басейна на Съчуан и по 
течението на Яндзъ. Градът е важна част от 
Икономическия пояс на река Яндзъ и база за 
инициативата „Един пояс, един път“.
Разположен в източната част на Югозападен 
Китай, градът заема площ от около 82 000 кв. км,  
която е разпределена на 43 района. Чунцин  
е четвъртият град на централно подчинение  
в Китай след Пекин, Шанхай и Тиендзин. 

по-късно се сливат по вре-
ме на династията Шан (1600 
– 1100 г. пр. н. е.). По това 
време градът се е наричал 
Дзиенджо. 

В течение на вековете 
името на града се е про-
меняло многократно. Бла-
годарение на прилагането 
на нови методи в земедели-
ето, към края на 3-ти век 
пр. н. е. в региона се развива 
интензивно земеделие, кое-
то се превръща във важна 
предпоставка за обедине-
нието на тогавашен Китай. 

Преди близо осем века 
градът получава сегашното 
си име – Чунцин, което на 
китайски означава „Двой-
на радост”. 

През 1891 г. Чунцин е пър- 

вото локално пристанище 
на Китай, което е било от-
ворено за външната търго-
вия. В 1939 г. градът се пре-
връща в административен 
център, а от 1940 г. до 1945 
г. е столица на Китай. 

Номиналният БВП  
на Чунцин 

към 2022 г. е 2,91 трилиона 
юана (433 милиарда щат-
ски долара), около 2,41% от 
БВП на страната, и е класи-
ран на 16-о място сред ад-
министративните единици 
на ниво провинция. 

Чунцин е един от най-
големите индустриални 

центрове на Китай. 
Населението му е заето 
главно в химическата, мета- 

Чунцин – един от най-големите градове  Чунцин – един от най-големите градове  
в света с над 30 милиона население в света с над 30 милиона население 

топло и рядко валят сне-
гове. Най-топлият месец 
през годината е август, ко-
гато максималните темпе-
ратури достигат 32,8° С, а 
минималните – 24,5° С. 

Преди повече  
от 30 века Чунцин 

е бил на територия, разде-
лена между царствата Ба на 
изток и Шу – на запад, които  

Сградата Райфълс сити Чунцин, Сградата Райфълс сити Чунцин, 
разположена при сливането  разположена при сливането  
на реките Яндзъ и Джиалинна реките Яндзъ и Джиалин

Клисурата Цутан на река ЯндзъКлисурата Цутан на река Яндзъ

Районът около Районът около 
паметника паметника 
Дзиефанбеи   Дзиефанбеи   
на полуостров на полуостров 
Йоджун в ЧунцинЙоджун в Чунцин

на субтропическия климат: 
Средната годишна темпера-
тура е около 18 – 19° С, сред-
ната влажност в градска 
среда е 79%. Есента в Чун-
цин настъпва сравнително 
рано, лятото е горещо, а 
през зимата е относително 
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лургичната и машинострои-
телната промишленост. Гра-
дът, заедно с Шанхай, Шъян 
и Чанчун, е сред най-голе-
мите производители на ав-
томобили в страната. Ос-
вен петте завода за произ-
водство на леки коли, той 
разполага и с над 400 фа-
брики за автомобилни час-
ти. Промишлеността заема 
водещо място в икономика-
та на Чунцин. Основни от-
расли на индустрията са хи-
мическият, машинострои-
телният и металургичният. 

Общината също така е 
един от деветте най-големи 
производители на желязо и 
стомана в Китай, както и 
един от трите големи про-
изводители на алуминий. 

Селското стопанство ос-
тава значително. Оризът и 
плодовете, особено порто-
калите, са основната про-
дукция на района. 

е особено добре развит и 
играе голяма роля в разви-
тието на общината. Най-ин-
тересният маршрут, който 

Напоследък Чунцин при-
добива голяма известност 
като туристическа дестина-
ция. Туристическият сектор 

Природните ресурси  
също са в изобилие 

с големи находища на въ-
глища, природен газ и пове-
че от 40 вида минерали ка-
то стронций и манган. Запа-
сите от въглища са прибли-
зително 4 800 000 000 мет-
рични тона. Находището на 
природен газ тук е най-голя-
мото в Китай с дебит около 
270 милиарда кв. м  – пове-
че от 1/5 от общото нахо-
дище в Китай. 

Градът инвестира сери-
озно и в инфраструктура, 
за да привлече инвестиции. 

Чунцин е един  
от първите 40 града 

по резултат от научни 
изследвания, 

в света според Nature Index. 
Общината е дом на няколко 
забележителни университе-
та , включително универси-
тета в Чунцин, Югозапад-
ния университет и Нормал-
ния университет в Чунцин.  

Това свидетелства за ак-
тивното и плодотворно сли-
ване на науката и производ-
ството в този регион на Ки-
тай. Градът не е само голям 
индустриален център, но и 
важен научен център.

започва от града, е този по 
река Яндзъ – най-голямата 
река в Китай, която изми-
нава 6380 км от извора си 
в Цинхай до устието в Из-
точнокитайско море. Река-
та вече няма толкова ва-
жно значение като търгов-
ски път, но по нея редовно 
плават транспортни и кру-
изни кораби, особено при 
най-известният й участък 
– „Трите клисури“. 
Заслужава да разгледате и 

скалните релефи в Дазу, 
включени в Списъка на 
ЮНЕСКО за световно на-
следство. Скалните релефи 
са поредица от китайски ре-
лигиозни скулптури, датира-
щи от 7-и в. сл. н. е. и състо-
ящи се от 75 защитени обек-
та, съдържащи около 50 000  
статуи, с над 100 000 ки-
тайски йероглифа, образу-
ващи надписи и епиграфи.  

Музей на изкуствата Музей на изкуствата 

Големият театър Големият театър 

Скалните релефи в ДазуСкалните релефи в ДазуЦентърът на Чунцин и Центърът на Чунцин и 
паметникът на народното паметникът на народното 
освобождение Дзиефанбеи освобождение Дзиефанбеи 

Голямата зала на народите, ЧунцинГолямата зала на народите, Чунцин

Посетете и Голямата зала  
на народите в Чунцин, 

аналог на Голямата зала на 
народите в Пекин. Това е 
една от най-големите сгра-
ди за обществени събрания 
в Китай, построена в тради-
ционен архитектурен стил.

Ако не сте любители на 
древните забележителности, 
е достатъчно да се разходи-
те из центъра на града. Над 
главите ви ще се издигнат 
стотици небостъргачи, мо-
лове и търговски центрове. 

Супер мегаполисът за-
служава да се види, ма-
кар че за броени дни посе-
тителят няма да има въз-
можност да обхване цяла-
та гигантска панорама на 
Чунцин. И все пак часо-
вете или дните, прекара-
ни тук, несъмнено ще ос-
тавят незабравими впечат-
ления у всекиго.
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СЪВРЕМИЕ

Наскоро, след публично обсъждане, 
Министерството на човешките ресурси  
и социалното осигуряване представи 18 вида 
нови професии, които ще бъдат включени в 
ново издание на „Класификация на професиите 
в Китайската народна република“. 

Нови професии  Нови професии  
за ново бъдещеза ново бъдеще

ред тях са спе-
циалист по ро-
ботика, по диги-
тални близнаци, 
консултант по 
енергоспестява-

не и намаляване на въгле-
родните емисии на сгради, 
инструктор по изследова-
телски пътувания, специа-
лист по дигитални техноло-
гии в селското стопанство, 
техник по градски релсов 
транспорт и други.

Специалист по роботика
Джан Уейи е алгоритми-

чен инженер в шанхайската 
компания „Гаосиен“, която 
работи в сферата на авто-
матизацията на производ-
ствени процеси. Той се за-
нимава с обработка на вхо-
дяща информация от каме-
ри и сензори, което е нуж-
но за роботите да „научат“ 
и „усещат“ обкръжаващата 
ги среда, да избягват авто-
номно препятствия и да по-
добряват непрекъснато „ин-
телигентността“ си.

Специалист по дигитални 
близнаци

Ни Дзин работи в техно-
логичната компания „Мо-
фа“, където отговаря за съз-
даването на виртуален ро-
бот – цифрова реплика на 
физическа машина или как-
то е по-популярен „дигита-
лен близнак“. Според нея, 

нови технологии, които са 
ключови за механизацията, 
автоматизацията и инфор-
матизацията на все повече 
процеси и дейности.

Техник по градски  
релсов транспорт

Шън Джунмин е стар-
ши техник в депо на Шан-
хайската компания за под-
дръжка на метрото. Стоей-
ки край релсите, той е спо-
собен да разпознае необи-
чаен звук, който налага на-
месата му. Неговата работа 
е рутинна поддръжка и ре-
монт на неизправности на 
влаковете в градското ме-
тро и железница. 

има два начина за създава-
нето на виртуални роботи 
– единият е комерсиален, а 
другият е ориентиран към 
приложението.

увереност в потенциала за 
развитието на тази нова 
професия. 

Инструктор по 
изследователски пътувания

След бума на групови-
те екскурзии, през свобод-
ното пътуване до сегашни-
те все по-персонализирани 
туристически услуги, тен-
денциите в сектора на ту-
ризма отразяват промени-
те в редица индустрии, как-
то и в моделите на потреб-
ление. В бъдеще нуждата 
от персонализирани услу-
ги ще се разраства и ин-
структорите за перфектна-
та почивка и туристически 

изживявания ще се радват 
на засилен интерес.

Специалист по дигитални 
технологии в селското 

стопанство
Жън Лиуей ръководи ме-

ханизирана селскостопан-
ска бригада в Шанхайска-
та компания за земеделски 
технологии „Цинмей“. Той 
отговаря за растителната за-
щита, която се осъществя-
ва с дронове, на екипира-
ни с 5G технология оризи-
ща в производствената ба-
за на компанията в село 
Уайлуо в новия район „Пу-
дун“. Съвременното земеде-
лие разчита все повече на 

Боядисване на деним по метод, който намалява Боядисване на деним по метод, който намалява 
вредното екологично въздействие до 92% вредното екологично въздействие до 92% 

атерията деним 
е критикувана за 
това, че е „нее-
кологична“. Гру-
бата, плътна па-
мучна тъкан, от 

която се шият може би ед-
ни от най-популярните дре-
хи в модерния свят – всички 
видове дънкови панталони, 
поли, якета и какво ли още 
не, от много години е кри-
тикувана, че не отговаря на 
модерните тенденции за зе-
лена устойчива индустрия. 

Наскоро публикувано  
проучване твърди, че нов 
метод може да намали еко-
логичното и социалното 
въздействие на производ-
ството на син деним, като 
намали въздействието върху 
околната среда с до 92% и 
да предотвратят излагането 
на работниците на вредни 
химикали при скромно уве-
личение на разходите.

М

Производството на син 
деним е индустрия за ми-
лиарди долари, а боята, коя-
то в момента се използва, е 
индиго – единственото ве-
щество, което произвежда 
уникалния цвят на синия 
деним. Този процес отделя 
много въглероден диоксид 
и използва много токсични 

химикали, причинявайки 
замърсяване на околната 
среда и увреждайки здраве-
то на работниците и жите-
лите на местната общност. 
Индигозидът, безцветният 
предшественик на индиго-
то, е по-екологична дън-
кова боя. Прилагането на 
този метод обаче изисква 

технология за масово про-
изводство на индигозид.

Наскоро екип от Дат-
ския технически универ-
ситет получи подобрен ен-
зим чрез инженерна моди-
фикация. Този ензим се на-
мира в растението Indigofera 
(известно още и като инди-
го), от което се произвежда 
и едноименното вещество. 
Добивът му от растения-
та, обаче, позволява много 
по-екологично произвеж-
дане на необходимият ма-
териал за боядисване. Тех-
ническият екип също така 
и демонстрира икономиче-
ски жизнеспособен, по-мал-
ко вреден процес на само-
то боядисване. Използва се 
светлина, която да превърне 
индигинозид в индиго за бо-
ядисване на деним. Използ-
ваните източници включ-
ват естествена светлина и 
дори домакински крушки. 

Различните източници по-
магат за боядисването на 
денима в разтвора. Очаква 
се боядисването със светли-
на да намали въздействие-
то върху околната среда със 
73%, докато ензимното боя- 
дисване може да го нама-
ли с 92 процента.

Екипът от Дания отбеля-
за, че според пазарни ана-
лизи в света се продават 4 
милиарда чифта дънки го-
дишно. Тези методи могат 
да намалят генерирането на 
токсични отпадъци и гло-
балните годишни емисии 
на въглероден диоксид с 3,5 
милиона тона. В същото 
време намаляването на въз-
действието върху околната 
среда ще подобри прозрач-
ността на веригата за дос-
тавки и устойчивостта на 
текстилната промишленост.

Консултант  
по енергоспестяване  

на сгради и намаляване  
на емисии

Екипът, съставен от 
Уан Жуейхао, Чън Дзин и 
Ю Циенуън, предоставя на 
клиентите методи за пости-
гане на въглеродната неу-
тралност чрез разбиране на 
материалите, използвани в 
изграждането на простран-
ства и офиси и събиране на 
данни за поглъщане на въ-
глерод. Тримата са навлез-
ли в тази сфера от различ-
ни професии като компю-
търен специалист и мебелен 
дизайнер и са изпълнени с 

Страницата подготви  
Красимира ИВАНОВА
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ървото нещо, 
което У Сяотян 
(псевдоним) пра-
ви всеки ден, е 
да коригира па-
раметрите на 

своя мозъчен пейсмейкър 
чрез мобилно приложение. 
След това активира контро-
лер до гърдите си и със зву-
ков сигнал от устройство-
то се чувства съживен, ся-
каш е възвърнал контрола 
над тялото си.

У, който е роден през 90-
те години на миналия век, 
се бори с депресията пове-
че от десетилетие. След ка-
то различни лечения нямат 
голям ефект, той участва в 
програма за клинични из-
следвания, използваща ин-
терфейс мозък-компютър в 
болница „Руидзин“ (Ruijin), 
която е свързана с Шанхай-
ския университет по меди-
цина „Дзяо Тун“ (Jiao Tong), 
и претърпя операция през 
2022 г. след строг етичен 
скрининг.

У сега носи мозъчен пей-
смейкър с размерите при-
близително на две монети 
в гърдите си. Пейсмейкъ-
рът е свързан с електроди, 
имплантирани в области на 
мозъка му, които контроли-
рат емоциите. Електроди-
те, всеки от които има ос-
ем точки на стимулация, 
се разреждат, когато У ак-
тивира външен превключ-
вател, стимулирайки спе-
цифични области на мозъ-
ка, за да подобри настрое-
нието му.

Чрез мобилното прило-
жение У Сяотян може да 
редува режими на работа и 
почивка, пригодени да пре-
доставят различни стиму-
ли. Използвайки тези режи-
ми, той може да се ободри 
през деня и да се отпусне 
през нощта.

У споделя, че е прероден 
с помощта на технология-
та за интерфейс мозък-ком-
пютър. „Денят на операци-
ята беше вторият ми рож-
ден ден“, каза той.

Сун Бомин, който ра-
боти в болница „Руидзин“, 
обясни, че психични раз-
стройства като депресия 
са причинени главно от 
дисфункция на нервните 
вериги в мозъка и че тех-
нологията за интерфейс мо-
зък-компютър може да оси-
гури на пациентите невро-
регулаторно лечение.

Програмата за клинич-
ни изследвания отчита сте-
пен на подобрение на симп-
томите на депресия над 60 
процента сред 23 участващи 
пациенти след операция.

Технологията за интер-
фейс мозък-компютър съ-
що донесе нова надежда в 
областта на невронната ре-
хабилитация. 

Екип, ръководен от про-
фесор Хун Бо от универси-
тета „Цинхуа“, в сътрудни-
чество с екип от пекинската 

П
Технологията за медицински интерфейс Технологията за медицински интерфейс 
мозък-компютър напредва в Китаймозък-компютър напредва в Китай

неинвазивни, използващи 
носимо оборудване за от-
криване за събиране на мо-
зъчни сигнали. Инвазивна 
означава, че технология-
та идва с високи рискове 
и разходи, докато неинва-
зивна означава, че е предиз-
викана от слаби и нестабил-
ни сигнали.

Според доклада в Китай 
има близо 200 предприятия 
за медицински интерфейс 
мозък-компютър, като 25 
процента от тези предпри-
ятия работят с импланти-
руема технология и 75 про-
цента работят с неимплан-
тируема технология.

През януари Китай пуб-
ликува насоки за подкре-
па на технологичните ино-
вации, промишленото от-
глеждане и управлението 
на безопасността на бъде-
щите индустрии, включи-
телно индустрията за ин-
терфейс мозък-компютър.

Докато напредъкът в 
технологията за интерфейс 

мозък-компютър се ускоря-
ва в световен мащаб, про-
дължават да съществуват 
предизвикателства, вклю-
чително технически слож-
ности, ограничено участие 
на пациенти в клинични из-
питвания и строги етични 
изисквания.

Луо Минмин, съдирек-
тор на Китайския инсти-
тут за изследване на мозъ-
ка, Пекин, каза, че въпре-
ки че технологията за ин-
терфейс мозък-компютър 
има добри перспективи за 
приложение, в момента тя 
е в етап на клинично из-
питване и все още не е дос-
тавила пазарно ориентира-
ни продукти.

Технологията все още 
трябва да постигне проби-
ви в множество области. 
Ако свързаната технология 
срещне пречки, практиче-
ското приложение ще бъде 
предизвикателство. Ето за-
що е от решаващо значение 
да се постигне синергичен 

ЗДРАВЕ

П
роучване в Ки-
тай установи, 
че изсушени-
те листа и се-
мена на дърво-
то гинко могат 

да подобрят ранното ког-
нитивно възстановяване 
след инсулт.

Учените от пекинската 
болница „Тиентан“ са от-
крили, че хората с инсулт 
имат по-добро ранно въз-
становяване на когнитив-
ните функции, ако са ле-
кувани с интравенозни ин-
жекции, в които са ком-
бинирани биологично ак-
тивни компоненти на Гин-
ко билоба.

Изследователите са 
анализирали когнитивно-
то възстановяване на 3163 
души, лекувани за лек до 

умерен исхемичен инсулт 
в Китай. До деветдесетия 
ден тези, които са полу-
чили инжекции от съеди-
нението, са имали подо-
брени резултати спрямо 
тези, които са използва-
ли плацебо. Дървото гин-
ко е един от най-старите 

живи дървесни видове в 
Източна Азия и се използ-
ва широко в традицион-
ната китайска медицина.

Предварителното про-
учване беше представено 
по време на Международ-
ната конференция за ин-
султа в САЩ.

Листа и семена от гинко могат Листа и семена от гинко могат 
да подобрят ранното когнитивно да подобрят ранното когнитивно 
възстановяване след инсултвъзстановяване след инсулт

напредък в науката за мо-
зъка, клиничната медици-
на и инженерството, свър-
зани с разработването на 
нови електроди и чипове, 
каза Луо.

Много пациенти се коле-
баят да участват в клинич-
ни изпитвания на интер-
фейс мозък-компютър по-
ради опасения относно хи-
рургични рискове и потен-
циални последствия, каза 
Хун, отбелязвайки, че паци-
ентите могат да бъдат убе-
дени да участват в изпитва-
нията само когато им бъде 
предложено полуинвазив-
но компромисно решение.

Това означава, че неин-
вазивните и полуинвазив-
ните подходи могат да бъ-
дат логичните технически 
пътища за напредък в ин-
дустриализацията на техно-
логията за интерфейс мо-
зък-компютър в страната, 
каза Хун.

Бяха изразени и опа-
сения относно поверител-
ността и безопасността на 
пациентите и относно ети-
ката на нововъзникващите 
технологии. През февруари 
Китай прие етични насоки 
за изследване на интерфей-
са мозък-компютър – пър-
вите насоки от този вид в 
страната – постановяващи, 
че граничните технологии 
трябва да се използват глав-
но за терапевтични цели.

Разработването на си-
гурна схема за обработка 
на данни също е необхо-
димо за защита на данни-
те за електрическата мозъч-
на активност на пациенти-
те и друга лична информа-
ция, каза Лю Шуан, замест-
ник-декан на Медицинския 
факултет на университета 
Тиендзин. 

болница „Тиантан“, през де-
кември имплантира устрой-
ство за невронни електрон-
ни възможности (NEO) на 
пациент, който е имал теж-
ко нараняване на гръбнач-
ния стълб при автомобилна 
катастрофа. Тяхната работа 
беше успешна, като позво-
ли на пациента да използ-
ва ума си, за да контроли-
ра движението на курсора 
по екрана.

Друг пациент – мъж, 
който е с квадриплегия от 
14 години, претърпя опе-
рация за имплантиране на 
NEO в болница „Суану“ 
(Xuanwu) миналия октом-
ври. Сега той може да хва-
не самостоятелно бутилка 
вода с помощта на пълна 
с въздух ръкавица, задвиж-
вана от мозъчни вълни, от-
читайки степен на точност 
на хващане от над 90 про-
цента.

Съчетавайки биологи-
чен и машинен интелект, 
технологията за интерфейс 
мозък-компютър се счита 
за значителен напредък в 
здравеопазването.

Според доклада на Ки-
тайската академия за ин-
формационни и комуника-
ционни технологии за раз-
работването и прилагане-
то на технологията за ин-
терфейс мозък-компютър 
(2023), медицинското лече-
ние е основната област на 
приложение на технология-
та за интерфейс мозък-ком-
пютър в Китай.

Джао Гуоуан професор 
в болница „Суану“, обясни, 
че технологията обработ-
ва алгоритми и анализира 
сигнали, за да преведе чо-
вешките мисли в машинно 
разпознаваеми инструкции, 
позволявайки на пациенти-
те да контролират външ-
ни устройства като пнев-
матични и механични ръ-
це, осъществявайки връзка 
мозък-компютър.

Приложенията на техно-
логията са категоризирани 
като инвазивни, включва-
щи директно извличане на 
мозъчни сигнали чрез им-
плантирани електроди, и 
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Празникът Цинмин – Празникът Цинмин – 
денят, в който  денят, в който  
се почита паметта се почита паметта 
на предцитена предците

разникът „Цинмин“ е 
един от 24-те сезона спо-
ред традиционния земе-
делски календар в Ки-
тай. Историята на този 
обичай датира отпреди 

2500 години. На китайски „Цин-
мин“ означава буквално „чисто и 
светло“ и някои го превеждат ка-
то „ден на пречистването“. По то-
ва време на година времето се за-
топля и природата се събужда за 
нов живот.

24-те климатични сезона в Ки-
тай вече имат над 2000-годишна 
история и са специално културно 
наследство, натрупано в резултат 
на наблюдаването на астрономиче-
ските, климатичните и други при-
родни явления. 

Тези сезони бележат промяната 
на времето, дъжда, вятъра и други 
природни явления. Те са от значе-
ние за селскостопанските дейности 

и оказват влияние върху храна-
та и облеклото на китайските се-
мейства. 

На китайски ритуалът за почи-
тане паметта на починалите по вре-
ме на Цинмин се нарича „саому“, 
което означава буквално „почиства-
не на гробовете“. Тогава близки на 
починалите посещават гробовете 
на своите роднини, почистват ги 
и оставят ракия, храна, плодове, 
украсяват ги с цветя. 

В Китай хората казват, че на 
Цинмин обикновено вали. Един 
от великите поети на древността 
– Думу, живял през 9-и век, срав-
нява в една от поемите си дъжда 
по време на Цинмин и сълзите на 
хората по близките, които са загу-
били. И до днес този ден е офи-
циален празник в Китай.

В начало на април много китай-
ци започват да отдават почит на 
покойниците по различни начини, 

П

ОБЩЕСТВО

Линда Джейвин:Линда Джейвин: Превеждането на поезия от  Превеждането на поезия от 
династия Тан е изключително интереснодинастия Тан е изключително интересно

инда Джейвин е австра-
лийска писателка, кри-
тик и преводач на фил-
мови субтитри. Родена е в 
Съединените щати и там 
изучава латински език и 

неспециализирана физика. Един из-
бираем курс, наречен „Въведение в 
историята на Източна Азия“, отва-
ря нови врати за Джейвин, която 
по това време няма никакви позна-
ния за Китай. След четири години 
изучаване на китайска история тя 
решава, че все още не знае нищо 
за държавата и избира да пътува 
до Тайван, за да продължи обуче-
нието си по китайски език.

Във връзка с новата си книга 
„Кратка история на Китай“ Джей-
вин споделя: „Искам да наблегна 
на разнообразието в Китай, защо-
то точно това често се пренебрег-
ва от чужденците в тази велика из-
точна държава. Когато днес се го-
вори за китайците, сякаш една ду-
ма обхваща всички тези 1,4 мили-
арда души“. Тя добавя още, че кни-
гата е написана за всички, незави-
симо дали познават Китай или не, 
дали са китайци или не, те могат 
да научат от нея неща, което мо-
же би не са знаели преди.

Що се отнася до китайското ки-
но, Джейлин има какво да споде-
ли: „През лятото на 2023 г. изле-
зе анимационният филм „Чан‘ан“, 
който се хареса на много зрители. 
Преведох субтитрите на англий-
ски език за този филм. Основно-
то чувство, което изпитвах, когато 

Л

вършех тази работа, беше щастие, 
защото обичам стихотворенията от 
династия Тан, обичам да превеж-
дам филмови субтитри. Беше се-
риозно предизвикателство за мен 
превеждането и субтитрирането на 
48-те древни стихотворения в този 
филм. Но бях готова да го направя.

В университета изучавах исто-
рия на Китай и китайски език, а 
след дипломирането си продължих 
изучаването му в продължение на 
две години в китайския остров Тай-
ван, преди да се преместя в Хон-
конг и да започна работа като жур-
налист. През 80-те години често пъ-
тувах до континенталната част на 
страната. Обичам и киното. Слу-
чайно се запознах с Чън Кайгъ и 
Джан Имоу в метрото в Хонконг, 

когато посетихме филмов фести-
вал. Няколко години по-късно пре-
ведох субтитрите на филма „Сбо-
гом, моя наложнице“, режисиран 
от Чън Кайгъ. След като филмът 
спечели голямата награда в Кан, 
много китайски режисьори се обър-
наха към мен с молба да преведа 
субтитрите и през последните 30 
години вече не мога да преброя 
колко китайски филма съм преве-
ла, включително „Герой“ на Джан 
Имоу, „Слънчеви дни“ на Дзян 
Уън, „Дарът на небето“ на Чън Ли-
мин, „Великият майстор“ на Уон  
Кар-уай и всички анимационни 
филми на Chasing Light Animation, 
включително „Чан‘ан“.

Всеки филм има свои собствени 
характеристики, а тези на „Чан‘ан“ 

са 48-те стихотворения от динас-
тия Тан. Древните стихотворения-
та са толкова кратки и умело ри-
мувани, че е трудно да бъдат пре-
ведени, особено в субтитри на фил-
ми. Зрителите не само разчитат на 
субтитрите, за да разберат героите 
и историята на филма, но също та-
ка гледат картината и слушат зву-
ка едновременно. Ето защо прево-
дачите на субтитри трябва да при-
емат факта, че субтитрите не мо-
гат да изразят пълния смисъл на 
едно стихотворение и да предадат 
красотата на текста в неговата ця-
лост. Затова казвам, че превеждане-
то на субтитрите е съвсем различно 
и по-трудно от писмения превод.

Субтитрирането на „Чан‘ан“ от-
не почти година, с много прекъсва-
ния. Консултирах се и се позовах на 
редица източници и отлични пре-
води, сред които „Пътят към небе-
то: биография на поета Ли Бай“ и 
първия том на книгата „От древ-
ността до династията Тан“, чиито 
писатели са Мин Фу Де и Лиу Шао- 
мин. Преводът на поезия, която 
държи на римуването, може да из-
глежда банален за чуждестранната 
публика, а превеждането на вели-
ки китайски стихотворения в ан-
глийски лимерици е смехотворно.

В момента работя по превода на 
субтитрите на два филма, единият е 
на Chasing Light Animation, а другият  
е на режисьора Чън Кайгъ. На-
дявам се, че моите усилия ще по-
могнат на зрителите да оценят по-
добре отличните китайски филми.

включително в последните години 
и по интернет, пред общи памет-
ници, чрез пускане на траурна му-
зика, поднасяне на цветя. 

Освен като ден, в който се отда-
ва почит към покойниците, „Цин-
мин“ е и най-доброто време за за-
саждане на растения, затова много 
хора според обичая садят дървета. 
Всъщност в древността Цинмин е 
бил свързан също със земеделие-
то и оттук идва и другото му име 
– Празник за засаждане на дърве-
тата. През 1979 година 12 март бе 
определен за такъв ден и оттога-
ва той играе важна роля за еколо-
гичното възпитание на китайците.

По време на Цинмин цялата 
природа се събужда за нов живот, 
дърветата се разлистват, растенията 

се показват изпод земята. Времето 
е наистина хубаво и затова много 
китайци обичат да ходят на екскур-
зии или просто да спортуват. Така 
Цинмин се оказва не само ден за 
отдаване почит към покойниците 
и време за засаждане, но и добро 
време за отдих. 

През последните години много 
хора, особено по-младите, използ-
ват трите почивни дни около праз-
ника, за да попътуват.

По време на Цинмин има оби-
чай да се яде студена храна, като и 
парен хляб, яйца, студен ориз. Цин-
мин е на особена почит в Хонконг 
и Тайван. Тогава много от техни-
те жители идват в континентална-
та част на Китай, за да почетат па-
метта на починалите близки.

Всяка година от 4 до 6 април в Китай се отбелязва 
празникът Цинмин. Той е един от най-важните 
китайски празници, защото на него се почита паметта 
на починалите предшественици, роднини и приятели. 
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Концерт на 138. СУЗИЕ  
„Проф. Васил Златарски“ се проведе  
в Китайския културен център

ПРИЯТЕЛИ

онцерт „Отбеляз-
ване на година-
та на Дракона и 
75-годишнината 
от установяване-
то на диплома-

тически отношения между 
България и Китай“ се про-
веде на 28 март от учени-
ците от Класна стая „Кон-
фуций” на китайски език в 
138. СУЗИЕ „Проф. Васил 
Златарски“, София – гим-
назия с изучаване на из-
точни езици, в Китайския 
културен център в София. 

Близо сто души гледа-
ха спектакъла, сред които 
представители на Посол-
ството на Китай в Бълга-
рия, Китайския културен 
център в София, Институт 
„Конфуций“ в София, пред-
ставители на български об-
разователни среди и роди-
тели на ученици. 

Във връзка с мероприя- 
тието речи произнесоха 
г-жа Уан Мин, временно 

К

драма, викторина с въпро-
си и награди и т. н. 

Посетителите не само 
се докоснаха лично до ки-
тайските културни тради-
ции, но и усетиха ентусиазма 
на учителите и учениците от 

138. СУЗИЕ „Проф. Васил 
Златарски“ и ЧСУ „Евло-
ги и Христо Георгиеви“ към 
китайския език и култура. 

Концертът завърши с  
песен за приятелството,  
благославяща 75-ата годиш- 

нината от дипломатически-
те отношения между Китай 
и България, както и демон-
стрираща ползотворните ре-
зултати от китайско-българ-
ското приятелство и култу-
рен обмен.

Ученици от 138. СУЗИЕ 
„Проф. Васил Златарски“, 
18. СУ „Уилям Гладстон“ 
и ЧСУ „Евлоги и Христо 
Георгиеви“ за изучаване на 
китайски език представиха 
пред публиката забележи-
телни изпълнения. 

В програмата бяха пред-
ставени пеене на китайски 
песни, китайски народ-
ни танци, представяне на 
идиоми, китайска сценична 

управляващ Посолство-
то на Китай в България, 
г-н Александър Евтимов, 
директор на 138. СУЗИЕ  
„Проф. Васил Златарски“,  
и Маргарита Генчева, на-
роден представител от 
партия „Възраждане“ и 
член на Групата за прия-
телство с Китайската на-
родна република в Народ-
ното събрание на Репуб- 
лика България.
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КУЛТУРА

Хуейчуан е родният град на известния 
китайски драматург Лай Шенчуан, а през 2017 г.  
окръг Хуейчуан стартира подготвителното 
строителство на театралния град. Така 
мечтата на Лай Шенчуан да се завърне в 
родния си град, започва да се сбъдва. През 
същата година стартира и „Програма за 
обучение на културни и технически таланти 
в двуградието Шанхай – Хуейчуан“, която 
предоставя ексклузивен канал за набиране 
на млади хора от националността хуейчуан, 
които да учат в театри в Шанхай.

Н

В

Страницата подготви  
Красимира ИВАНОВА

а 27 март – Све-
товния ден на те-
атъра, Джу Чен  
влиза в театрал-
ния град Хуей-
чан, който е от-

ворен от няколко месеца, 
инспектира оборудването и 
прави съответните пригото-
вления за работата през ап-
рил и по време на първо-
майските празници.

Джу Чен е млада 30-го-
дишна жена с къса коса, 
бретон и черен гащеризон. 
Под вековното дърво на вхо-
да на театралния град Хуей-
чуан, тя обяснява как е въз-
никнал интересът й към те-
атъра и как се е завърнала 
в родния си град от Шан-
хай, за да осъществи меч-
тата си.

Джу Чън, която получа-
ва музикално образование 
в университет в провинция 
Хунан, вижда в това своя-
та бъдеща театрална съдба. 

„Ако нямах тази въз-
можност, щях да се явя на 
изпит за държавна служба 
или да стана учителка, ви-
наги съм искала да изля-
за навън, да опитам повече 
неща и докато съм млада, 
да изживея различни пре-
живявания“. Възползвай-
ки се от тази възможност, 
Джу Чън започва да работи 
в театъра в Шанхай, къде-
то е вече седем години, и се 
превръща в професионален 
театрален техник. Повлия- 

торият фестивал на поп 
културата в Хонконг от-
крит на 6 април. В не-
го бяха включени над 20 
дейности, които отведо-
ха посетителите на пъте-

шествие, описващо развитието на 
поп културата в Хонконг, съобщи 
правителството на специалния ад-
министративен регион.

Организаторите от Отдела за 
отдих и културни услуги сподели-
ха, че тази година фестивалът е 
на темата „Изкуства и действие“ 
и в него са включени сценични 
пърформанси, тематични изложби, 

филмови прожекции, библиотечни 
активности и много други. „Прави-
телството на специалния админи-
стративен район се надява, че поп 
културата на Хонконг може да бъ-
де оценена от повече хора както у 
дома, така и в чужбина и ще про-
дължи да процъфтява“, каза Ке-
вин Юнг, секретар по културата, 
спорта и туризма на правителство-
то, по време на представянето на 
програмата на фестивала в парка 
„Виктория“.

Фестивалът на поп културата в 
Хонконг започна в парка с двудне-
вен карнавал на открито с музика, 

Над 200 представления пред около 1,19 милиона Над 200 представления пред около 1,19 милиона 
посетители на театралния сезон в Хуейчуан посетители на театралния сезон в Хуейчуан 

Музика, филми и мода Музика, филми и мода 
на фестивал на поп на фестивал на поп 
културата в Хонконгкултурата в Хонконг

посетителите, благодарение 
на които правим подобре-
ния“. Джу Чън обича да се 
съсредоточава и да върши 
своята работа добре. 

„По време на предста-
вление звуковите ефекти 
или осветление са на мно-
го високо ниво. Независи-
мо, че сме малък окръг, то-
ва което научих в мегапо-
лиса ми помогна, за да осъ-
ществим крайната цел, а тя 
е да представим перфект-
но представление за пуб-
ликата“.

град, за да усетят негова-
та сцена. 

Джу Чън споделя, че 
градчето ще представи мю-
зикъли, детски пиеси и дру-
ги колоритни форми на те-
атъра, които не се ограни-
чават до сравнителната съ-
временна драма. „Тези мла-
дежи могат да видят драма 
от високо ниво. Добре е, че 
още от ранна възраст ще 
усетят театралната култура 
и мисля, че това ще оста-
ви отпечатък в сърцата им“.

Освен в натоварените 

празници на театралния фес-
тивал и пролетния фестивал, 
театралният град започва да 
функционира и през непраз-
ничните периоди. 

„Обикновено в промеж-
дутъка между представле-
нията правим преглед на 
извършеното и същевре-
менно подготвяме про-
грамата за следващия ме-
сец. Виждаме кои поста-
новки могат да се поста-
вят и каква техническа апа-
ратура е необходима. За 
нас са важни мненията на 

на от историята на Лай 
Шенчуан, тя избира да се 
върне в родния си град за 
подготовката на театралния 
град и театралния сезон в 
Хуейчуан. „Точно както ка-
за г-н Лай, театърът може 

да донесе полза на младото 
поколение в малкия окръг“.

По време на театрал-
ния сезон в Хуейчуан през 
2024 г. са изиграни повече 
от 200 представления, както 
и близо 100 театрални съ-
бития пред около 1,19 ми-
лион посетители. Най-голе-
мият брой посетители над-
хвърля 200 000 за един ден.

В началото на пролетта 
учебни групи от начално-
то и средното училище от 
местния и съседните райо-
ни посещават театралния 

филми, мода и други изкуства. 
Дейностите на фестивала на поп 

културата миналата година при-
влякоха над 530 000 участници, 

внасяйки нов тласък в икономика-
та на града, допълни Юнг.
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

коло 100 елитни артистич-
ни плувци от 14 отбора от 
цял свят се състезаваха в 
тридневната Световна ку-
па по артистично плуване 
2024 г. в Пекин, която се 

проведе неотдавна в Националния 
воден център. 

Китайски артистични плувци спе-
челиха три от четирите златни меда-
ла в началото на първия етап. Китай-
ката Сю Хуян триумфира в соло тех-
ническата дисциплина при жените с 
244.9183 точки, докато неутралната 
международна състезателка Василина 
Хандошка и Кира Ховерц от Аруба 
завършиха съответно втора и трета.

„През 2024 г. на Световното пър-
венство по водни спортове в Доха и 
сега на Световната купа по артистич-
но плуване натрупах много опит, кой-
то ми помогна да порасна. Разбира 
се, все още трябва да се усъвършен-
ствам и да се адаптирам към новите 
промени в правилата“, каза Сю, коя-
то спечели бронзов медал на първен-
ството в Доха.

18-годишната девойка добави: 
„Публиката ни подкрепи с бурни въз-
гласи. Усещам ентусиазма във Во-
дния куб.“

Кира Ховерц също беше развъл-
нувана от цялостното си представя-
не след шоуто: „Беше добро плува-
не. Щастлива съм, че съм в челната 
тройка. Тази музика е малко по-ме-
ка и красива и наистина ме принуж-
дава да плувам красиво“.

О

акто съобщава 
наскоро Синхуа 
от Пукет, Тай-
ланд, участие-
то на олимпий-
ския шампион 

по вдигане на тежести Ши 
Джийон в Световната ку-
па на Международната фе-
дерация по вдигане на те-
жести (IWF) е завършило 
след неуспешен опит в чис-
тото вдигане.

Малко след това 20-го-
дишният индонезиец Ризки 
Джуниансях е поставил нов 
световен рекорд в категория 
мъже до 73 кг с 365 кг, над-
минавайки предишния ре-
корд на Ши от 364 кг, поста-
вен на Олимпийските игри 
в Токио.

Ши се представи отлич-
но в състезанието по изтлас-
кване, като спечели злато-
то с вдигане на 165 кг и 
събуди спомени за върхо-
вите си постижения, кои-
то му донесоха златни ме-
дали в категория до 69 кг в 
Рио и категория до 73 кг в 

Токио. Въпреки това инер-
цията му намаля по време 
чистото вдигане и след ус-
пешния първи опит на 191 
кг, опитите му на 195 кг и 
196 кг бяха неуспешни, кое-
то доведе до 5-то място и 
второ в общото класиране.

30-годишният ветеран 
призна, че се бори да се въз-
станови от контузия.

„Вдигането на 165 кг бе-
ше най-доброто, което мо-
жах да постигна, но чистото 
вдигане беше твърде труд-
но за мен“, каза той.

„Спомням си много яс-
но, че вдигнах 192 кг на 8 
март, но оттогава не съм 
опитвал тегло над 180 кг. 
Така че започването с чис-
то вдигане от 191 кг вече 
надхвърляше границите 
ми. След първия опит вече 
бях почти изтощен“, обяс-
ни Ши.

Ши каза, че е дал всич-
ко от себе си. „Малко съ-
жалявам, но нашите лека-
ри ми казаха, че е чудо, че 
все още мога да тренирам 

К
пол във всички категории за 
Националните олимпийски 
комитети, което бе намале-
но от четири в Токио 2020.

„Остават още четири ме-
сеца до Олимпийските игри 
в Париж, така че трябва да 
има достатъчно време. Мо-
жех да вдигна само 340 кг 
през декември, а днес вди-
гнах 356 кг – това е увели-
чение 16 кг за четири ме-
сеца“, каза той.

„Ще дам всичко от себе 
си в тренировките, поне за 
да накарам моите съотбор-
ници да се стремят повече. 
Ако упорствам и те няма да 
смеят да се откажат.“

Китайският ветеран  Китайският ветеран  
по вдигане на тежести по вдигане на тежести 
Ши Джийон  Ши Джийон  
преодолява трудностипреодолява трудности

Китай доминира в деня на откриването  
на Световната купа по артистично плуване

Сю Хуян и нейните съотборници 
спечелиха също и отборната техни-
ческа титла с 21.1569 точки пред под-
гласничката Австралия. Отборният 
бронз отиде в Казахстан.

„Световната купа е страхотна плат-
форма за нашите млади артистични 
плувци. Ще продължим да тренира-
ме и да преследваме мечтата си“, от-
беляза У Джинян от Китай.

В техническата дисциплина за сме- 
сени дуети китайската млада двойка 

Джи Хеюе и Гуо Муйе спечелиха зла-
тото, докато Казахстан и Испания 
взеха съответно среброто и бронза.

15-годишният Гуо каза: „Имах чув-
ство на щастие и постижение, кога-
то застанах на подиума. Всичките ни 
усилия бяха се изплатиха“.

Испанецът Жорди Касерес Игле-
сиас спечели соло техническата титла 
при мъжете със 190.8916 точки. Ки-
таецът Гуо спечели сребро, следван 
от Филипо Пелати от Италия.

и да се състезавам. Въпре-
ки че завърших втори, смя-
там, че преодолях себе си 
и това може би е най-голе-
мият чар в спортните със-
тезания.“

Световната купа на 
Международната федера-
ция по вдигане на тежести 
в Пукет е ключово състе-
зание не само за олимпий-
ските квалификации за Па-
риж, но е и като критич-
на арена за подбор на ки-
тайските щангисти, като се 
има предвид строгата кво-
та, позволяваща само един 
спортист за тегловна катего-
рия и общо трима за всеки 

Ши Джийон по време на Световната купа на Международната Ши Джийон по време на Световната купа на Международната 
федерация по вдигане на тежести в Пукет, Тайланд федерация по вдигане на тежести в Пукет, Тайланд 

Сю Хуян (в средата) празнува след победата в соло техническата дисциплина  Сю Хуян (в средата) празнува след победата в соло техническата дисциплина  
за жени на Световната купа по артистично плуване по водни спортове 2024 г.за жени на Световната купа по артистично плуване по водни спортове 2024 г.
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И
зложба, органи-
зирана съвмест-
но от Дворцовия 
музей и Версай-
ския дворец в 
Париж, фоку-

сирана върху обмена меж-
ду Китай и Франция през  
17-и и 18-и век, стартира на 
2 април в Забранения град 
в Пекин.

Изложбата, озаглавена 
„Забраненият град и дворе-
цът Версай“, е ключов про-
ект в Китайско-френската 
Година на културата и тури-
зма 2024 г. и 60-ата годиш-
нина от дипломатическите 
отношения между Китай и 
Франция.

Втората половина на  
17-и век и 18-и век се считат 

за златен век за културния 
обмен между китайския и 
френския двор. 

Изложбата включва око-
ло 200 творби от колекци-
ите на двата музея и дру-
ги институции, за да илюс-
трира политическите и кул-
турните отношения меж-
ду Китай и Франция през 
периода.

Изложбата е отворена 
за посетители до 30 юни.

По време на церемони-
ята по откриването Двор-
цовият музей подписа спо-
разумения за стратегиче-
ско сътрудничество с Вер-
сайския дворец и базира-
ния в Париж Национален 
музей на азиатските изку-
ства „Гуимет“.

„Забраненият град 
и Версай – връзките 
между Китай и 
Франция“

Н
а 135-ото изда-
ние на Кантон-
ския панаир в 
Гуанджоу ще бъ-
дат организира-
ни близо 600 па-

зарно ориентирани дейнос-
ти за насърчаване на тър-
говията, съобщиха на прес-
конференция на пресслуж-
бата на Държавния съвет.

В областта на продук-
товия дизайн на тазгодиш-
ния Кантонски панаир ще 
участват 103 фирми от осем 
страни и региони, включи-
телно Франция, Нидерлан-
дия, Гърция, Швеция, Тур-
ция и Италия. В рамките 
на панаира ще се проведат 
форумите „Изкуствен инте-
лект за дигитално бъдеще“, 
„Иновациите дават посока 

за развитие на модата“ и др. 
Основна цел на събити-

ята е да осъществят взаи- 
мовръзки между китайски 
и чуждестранни дизайне-
ри и да им помагат в стре- 

межа им към иновации, 
овладяване на пазарния 
дял и засилване на търго-
вията чрез инкорпорира-
не на най-новите тенден-
ции в дизайна.

На 135-ия кантонски панаир ще На 135-ия кантонски панаир ще 
има 600 пазарни дейности за има 600 пазарни дейности за 
насърчаване на търговиятанасърчаване на търговията

КАЛЕЙДОСКОП

Фестивал на лодките Цинтун 
Стотици лодки с повече от 10 000 участници се събраха в Националната влажна зона 
Синху в Таиджоу, Дзянсу, за да отпразнуват фестивала на лодките Цинтун, който е 
вековна традиция.

Широкомащабни програми за залесяване на страната 
Премиерът Си Дзинпин участва лично в масовото засаждане на дървета в Пекин и призова за 
по-нататъшни усилия за напредък в широкомащабните програми за залесяване на страната, 
насърчаване на зеленото развитие и укрепване на защитата на горите и пасищата, за да се 
изгради по-красив Китай 

Снимка СинхуаСнимка Синхуа

Снимка СинхуаСнимка Синхуа


